
 

 

Vážení spoluob čané, 
     
v minulém roce zastupitelstvo obce navázalo na 
předcházející úspěšné čtyřleté volební období. 
Byla dokončena další investiční akce - protipovodňové 
zařízení, tzv. suchá retenční nádrž v hodnotě 3,6 mil.Kč, 
kterou se podařilo profinancovat z 90 % z dotačních 

prostředků. Součástí této nádrže bylo vybudováno v hrázi 
přelivné zařízení, které má za úkol zmírnit odtok 
přebytečné vody z nádrže, aby nemohlo dojít ve spodní 
části obce k podobné situaci jako v roce 1997, kterou 
dokumentuje a připomíná uvedený snímek. 

 
  
O tento druh protipovodňových staveb je stále velký 
zájem nejenom v našem okrese Opava, avšak v důsledku 
napjatého státního rozpočtu došlo k jejich omezení.  
     Další významnou a finančně náročnou investiční akci 
jsme zahájili v minulém roce -  přestavbu bývalého 
kláštera na tzv. Dům s pečovatelskou službou  určený 
pro naše starší a zdravotně postižené občany.  

     V minulém roce 2003 bylo proinvestováno na této 
stavbě 3,0 mil. Kč a celý tento finanční objem byl uhrazen 
ze státních prostředků formou účelové dotace. 
     S uvedenou inv. akcí je pokračováno v tomto roce. 
Počítáme, že ještě budeme potřebovat na dokončení 
dalších 5,6 mil.Kč. Průběh výstavby můžeme hodnotit 
jako velmi zdařilý. Dodavatel - Ostravské stavby, plní 
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úkoly v požadovaných termínech, ale také v požadované 
kvalitě.  
     Dům a provoz v něm je v plném rozsahu řešen jako 
bezbariérový, umožňující užívání osobami se sníženou 
schopností pobybu a orientace.  
V suterénu budou zřízeny sklepní skladovací boxy pro 
byty, sušárna a malý domovní sklad.  Kromě toho budou 
pro obec zachovány dvě samostatné místnosti - jedna k 
moštování ovoce a další k veřej. potřebám obecního 
úřadu.  
     V přízemí objektu budou dva jednopokojové byty s 
odděleným kuchyňským koutem a jeden jednopokojový 
byt s kuchyňskou linkou.  
V prvním poschodí budou dva jednopokojové byty s 
odděleným kuchyňským koutem a dva jednopokojové byty 
s kuchyňskou linkou.  
Všechny byty budou mít potřebné sociální zařízení včetně 
pohodlně přístupného sprchového koutu.  
V přízemí bude vedle tří bytů ještě jedna společenská  
místnost a jedna místnost bude sloužit jako sesterna příp. 
ošetřovna.  

 
     Užitková plocha bytu s odděleným kuchyňským 
koutem má cca 42 m2  a obytná plocha cca 23 m2  
(protože se nezapočítává plocha kuchyň. koutu). Užitková 
plocha bytu s kuchyň. linkou má cca 33 m2  a obytná 
plocha cca 23 m2 .  
     V současné době je objekt již vytápěn teplovodním 
rozvodem z kotelny umístěné v sousedním objektu.  
Vzduchotechnika objektu byla dokončena.  Veškeré 
prostory v objektu jsou již odvětrány přes  zabudované  
vzduchotechnické potrubí v nehořlavém provedení.  
     Muselo dojít k výměně střešní krytiny na celé ploše z 
důvodu její celkové zchátralosti a zdravotní závadnosti. 

Šlo o cca 50 let starou azbestocementovou krytinu, která 
byla nahrazena krytinou Betternit o stejném rozměru.  
     Klempířské práce, zhotovení střešních žlabů, svodů a 
okenních parapetů byly dokončeny. Byly zhotoveny z 
nerez. plechu Rajzink o tl. 0,7 mm bez  nátěru.  
Dveře a okna jsou nová - plastová, zasklená izolačním 
dvojsklem. 
     Sprchy, WC a stěny v okolí kuchyň. linek jsou 
obloženy keramickým obkladem a podlahy keramickou 
dlažbou. 

 
     Pro odstranění vlhkosti obvodového zdiva v úrovni 
prvního podzemního podlaží byla po obvodu provedena 
odkopávka zeminy a současně byla uložena izolace 
Technodren na vnější stranu stěny. Pro výrazné zlepšení 
tepelně techn. vlastností budovy bylo provedeno zateplení 
obvodového pláště polystyrenem tl. 8 cm. V současné 
době se dokončuje fasáda celého objektu.  
     Vzhledem k tomu, že objekt byl schválen jako 
bezbariérový, vyžádal si  zřízení osobního výtahu, který 
propojí všechna jeho podlaží od sklepa až po půdu. 
Montáž výtahu byla již dokončena, avšak dosud nemohl 
být ještě zprovozněn v důsledku dokončení nové 
výkonnější elektropřípojky NN.  
     Součástí rekonstrukce objektu bude také úprava jeho 
bezprostředního okolí. Po levé straně vjezdu ke kotelně 
bude zřízena parkovací plocha pro osobní auta. 
Uvažováno je také s výsadbou nízkorostoucích keřů a 
stromů.  
     Chceme, aby v jihozápadní části naší obce byl 
zrekonstruován a předán do užívání další veřejný objekt, 
který bude plnit nejen své sociálně zdravotní poslání, ale 
současně  výrazně zlepší vzhled a vhodně zapadne do 
zastavěného území v dané části obce.  

 
Ing. Zdeněk Vaněk  

starosta obce   
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Vážení občané, 
 Letos již po 59 lelech si připomínáme 
osvobození naší obce od německého fašismu. Bylo to 
28. dubna 1945, kdy poslední němečtí vojáci opouštěli 
P. Polom a přišla Sovětská armáda – osvoboditelka. 
Osvobození obce se již očekávalo od prvních jarních 
dnů. Avšak cesta Sovětské armády, která postupovala 
z polského území a Horního Slezska na Opavsko a 
Ostravsko nebyla lehká. Po týdny bylo slyšet hřmění 
dělostřelby a na obloze se stále více objevovala bitevní 
letadla. Byla bombardována Ostrava a záře požárů na 
večerní obloze prozrazovala blížící se válečné události, 
ale také okamžik osvobození.  
 Obyvatelé obce stavěli v lesích tzv. bunkry, 
zabezpečovali sklepy, aby se chránili před případným 
bombardováním. Byli jednotní v očekávání války. Do 
začátku dubna pronikla vítězná Sovětská armáda až do 
údolí řeky Opavice, kde však byl její další postup 
zdržen soustavou pohraničního opevnění, které bylo 
původně vybudováno proti hitlerovskému nebezpečí. 
Nyní se stalo těžkou zábranou dalšího postupu a 
němečtí vojáci se usadili v naší obci po celý duben. 
 Obrat nastal až po osvobození Opavy 23. 
dubna 1945 a po prolomení hitlerovské obrany 
v prostoru Štítiny a Háje. 
 Po těchto událostech se stalo postavení 
německých vojsk již neudržitelné. Němci začali 
opouštět svá postavení dnem i nocí a ustupovali 
směrem na Kyjovice, Klimkovice a Bílovec. K vlastnímu 
osvobození došlo až v ranních hodinách 28. dubna. 
 Nechť není nikdy zapomenuto, že osvobození 
naší obce bylo vykoupeno životy 18 statečných 
bojovníků Sovětské armády, kteří přinesli svou oběť 
nejvyšší. K nim nutno přičíst životy dalších 27 
rudoarmějců, kteří v průběhu prvního týdne zemřeli po 
těžkém zranění v polní nemocniční ošetřovně umístěné 
v sále v hospodě U Krčmářů. Obec byla z velké části 
zničena. Celá řada budov vyhořela, jiné byly 
v rozvalinách po bombardování. Při osvobozovacích 
bojích padli i naši rodáci. 
 Ohlédnou-li se pamětníci, jak se události 
vyvíjely po osvobození za těch 59 let, tak musí přiznat, 
že naše obec se podstatně změnila, že občané udělali 
kus práce pro zvelebení obce i svých domovů. 
 Politická situace buď tomu napomáhala nebo i 
do jisté míry bránila. Dnes máme demokracii. Važme si 
toho. Pokud budou demokratické principy všichni lidé 
na světě dodržovat, válek by nemělo být. Snažme se o 
to i my, hlavně mladí, aby války nebyly, abychom si 
nemuseli připomínat nové termíny osvobození. 
 

Miroslav Havrlant 

 

Četnosti výskytu p říjmení v  obci Pustá Polom  
 
 Vaněk-ová 54x 
 Juchelka-ová 47x 
 Havrlant-ová 42x 
 Kupka-ová 30x 
 Býma-ová 27x 
 Stoniš-ová 25x 
 Vavrečka-ová 22x 
 Lichý-á  20x 
 Škrobánek-ová 20x  
 Laryš-ová 19x 
 Šindlář-ová 19x  
 Tížek-ová 19x 
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Třetí setkání s Brontíkem Otíkem  
 

Předpokládám, že  Brontíka Otíka 
vám už nemusím představovat. Je to 
skvělý kamarád, který se stará o 
čistotu naší vesnice a jejího okolí. Ať 
jej znáte osobně nebo jen šklebícího 
se z veselých plakátů, musíte uznat, 
že je vážně fešák. 
Takže když jsem se ráno probudila, 
tělem mi projela vlna mravenčení, a 
protože svítilo sluníčko a bylo 1. 
května, proběhlo mi hlavou jediné – 
HURÁ! 
A jak celý den probíhal? Ten, kdo 
tam byl, to ví a ten lenoch, který tam 
nebyl, by se to neměl dozvědět, aby 
se „kousal samou zvědavostí“. Ale 
abyste neřekli, že jsem tyran a aby 
nás příště přišlo více, prozradím vám 
to. 
V 9 hodin jsme se všichni sešli na 
parkovišti u kostela, rozdělili jsme se 
na skupinky a vyrazili všemi směry 
udělat něco pro očistu naší přírody. 
A teď budu mluvit k dospělým 
jedincům, kteří zatracují „tu dnešní 
mládež“. Opravdu si myslíte, že my 
jsme ta hlavní spotřebitelská skupina 
alkoholu, cigaret, baterií a 
pneumatik? Nebo že snad 
vyhazujeme přebytečné koberce a 
peřiny jen tak do příkopů? Vím moc 
dobře, že zase na druhou stranu 
potřebuje málokdo z vás ke svému 
životu brambůrky, limonádu a 
nejnovější druh tyčinky Nestlé, jenže 
abychom nevyhazovali naše 
odpadky, měl by jít někdo /nejlépe 

všichni/ z vás příkladem! Bylo tam 
mnoho a mnoho odpadků, které 
člověku pohly žaludkem a hlavně 
srdcem. Vždyť místo pyšné české 
věty: „ Máme krásné lesy a háje.“  
budeme brzy slýchávat: „Máme 
nepřehledné skládky a zapáchající 
příkopy.“ 
 
Takže… Když si všichni /děti i 
dospělí, mladí i starší/ sáhli do 
svědomí a rozhodli se s tou 
neplechou něco udělat, mohu 
pokračovat v programu. 
Poté, co se všechny skupinky sešly 
na vleku, opekli jsme špekáčky a 
občerstvili se, podařilo se nám 
rozluštit vzkaz od Otíka a sám Otík 
k nám přihopsal. Zahráli jsme si hru 

o sladké věnce z oplatků a bonbónů. 
Pravidla byla jednoduchá – projít 
bludištěm z provazů a zapamatovat 
si všech 10 obrázků, které jsme 
viděli na této cestičce. Pak už bylo 
na nás, abychom vymysleli, jak se 
zabavit. Někdo se brodil potokem, 
jiný se honil po svahu a ti klidnější a 
hladovější si opékali špekáčky. 
Někteří se zmalovali jako indiáni tak, 
že by se musel i Vinetou stydět. Tak 
jsme vydrželi až do odpoledne, kdy 
jsme se rozloučili a špinaví, ale zato 
spokojení odešli domů. 
Takže zase příští rok. Ahóóóóój!!! 

 
Terka Silonová 

 
 
 
KALENDÁŘ AKCÍ NA ROK 2004 PO ŘÁDANÝ SDH 
 
8.1.        Okrskové kolo mládeže – soutěž PLAMEN 
29.5.      Kácení máje na Hasičském areálu v rámci oslav výročí 115 let založení Hasičského sboru v Pusté Polomi 
18.6.      Společné focení u Hasičárny,Mše svatá za Hasiče,Slavnostní schůze 
19.6.         Námětové cvičení,večer karneval 
20.6.         Průvod od Hasičárny,společné posezení na areálu 
18.7. – 30.7.  Hasičský stanový tábor v Zálužné 
21.8.      Karneval 
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Proč kluci bijí holky?  
Tuto otázku můžeme slyšet častěji 
asi z úst příslušnic jemného pohlaví 
vždy před velikonočními svátky, 
které už jsou letos za námi nebo i 
přímo v inkriminovaný den, na 
Velikonoční pondělí. Také jsem o 
tom dlouho přemýšlel a dlouho jsem 
také nemohl najít odpověď. Ptával 
jsem se, jestli to nějak souvisí s těmi 
událostmi, které si o Velikonocích 
připomínáme, tj. umučení, smrt a 
vzkříšení Ježíše Krista. Dotazoval 
jsem se mnoha různých moudrých i 
vzdělaných lidí, univerzitních 
profesorů i církevních autorit, ale 
dlouho mi nikdo nedokázal dát 
uspokojivou odpověď.  Až nedávno 
mi jeden kolega farář, v současné 
době slouží v Ústí nad Labem, 
pomohl na tuto otázku odpovědět. 
Rád se s vámi o to podělím.  
Velikonoční pondělí je den, který 
následuje bezprostředně po 
největším svátku křesťanů, po Božím 
hodu velikonočním. Boží hod 
Velikonoční, neboli Velikonoční 
neděle, či Slavnost Zmrtvýchvstání 
je dnem, kdy si připomínáme 
Ježíšovo zmrtvýchvstání. Toto je pro 
křesťany tak důležité, že každá 

nedělní mše svatá je také 
připomínkou této události. Když 
Ježíš vstal mrtvých, začal nový život. 
Každý z nás má účast na tomto 
Ježíšově zmrtvýchvstání a to skrze 
křest. Když jsme byli pokřtěni, měli 
jsme zemřít starému způsobu života 
a začít nový život. V čem tato změna 
spočívá? Jde o to nežít už jen pro 
sebe, sobecky a bez vnímání potřeb 
okolí, ale být podle Božího obrazu. 
Bůh je láska a my tedy také máme 
být láskou. K této změně nás 
povzbuzuje Ježíšovo 
zmrtvýchvstání. No a co s tím má 
společného to Velikonoční pondělí?  
K apoštolům, kteří byli po Ježíšově 
pohřbu schováni, najednou třetího 
dne ráno přicházejí ženy a zvěstují, 
že Ježíš vstal. Oni jim samozřejmě 
nevěřili. Ale ženy se nenaštvaly, 
protože už byly proměněny touto 
událostí. Znovu s velkou láskou jim 
vysvětlovaly a vybízely je k víře. 
Nakonec pak Petr spolu s Janem 
běželi ke hrobu a viděli a uvěřili. A 
podobnou situaci zažíváme na 
Velikonoční pondělí. Mužská část 
populace chodí a vyplácí ženskou 
část populace. Některé odpovídají 

na toto zlo dobrem a jsou jako ty 
ženy, které přišly od Ježíšova hrobu 
proměněny vzkříšením. A některé se 
zlobí … „Oko za oko, zub za zub“.   
   Co s tím? Měli bychom se my muži 
od těch žen, které přišly od hrobu, 
učit této lásce, která odpovídá na zlo 
dobrem a nevyužívat Velikonoční 
pondělí k vyřizování starých účtů. 
Návštěva muže či chlapce v tento 
den může být pro ženy a děvčata i 
příjemná, nejen stresující a plná 
obav z toho, co si na mě ti kluci zase 
vymyslí.  A vy ženy a dívky, buďte 
pro nás příkladem této lásky. Nic 
nenaučí více než vlastní příklad. 
Nechejme se tedy všichni inspirovat 
radostnou zvěstí z velikonočního 
nedělního rána, kterou ženy zvěstují 
apoštolům. Kristus vstal! Povstaňme 
i my ze starého způsobu života k 
lásce. 

 
 
 

Jak jsme jeli fandit  
Víte, že naši výborní sedmáci postoupili do krajského kola ve street-hokeji?  
 
V úterý hned po Velikonocích jsem musel vstávat 

hodně brzo. Chodím totiž do třídy, která byla vybrána 
ještě s dalšími dvěma třídami k povzbuzování sedmáků 
v ČEZ Aréně. Pro naši docela malou školu to byla velká 
událost. Taky jsme se tak na to chystali. Sedmačky 
vyrobily vlajku a teta Martina střapce pro naše 
roztleskávačky.  

Od školy jsme vyrazili v 7.05, v 8.00 jsme už 
čekali před hlavním vchodem. A čekali jsme dlouho.Jako 
první šly dovnitř street-hokejové týmy s trenéry (trenérem 
našeho týmu byl pan učitel Jurč).  

Když konečně pustili dovnitř i nás, fanoušky, byly 
už všechny týmy přichystány k slavnostnímu zahájení. To 
nás moc nebavilo, těšili jsme se na zápas. Naši borci 

nastoupili až ve druhé sérii zápasů. Hráli proti jedné 
z ostravských škol. Hned v  úvodu utkání jsme inkasovali 
gól. Nevadí. Za ještě většího povzbuzování náš tým 
vyrovnal. Ale o poločase jsme moc důvodů k oslavám 
neměli. Prohrávali jsme 2:1. Ani začátek druhé části se 
moc nevydařil. Ale machr Vojta Vavrečka, který skóroval 
už v prvním poločase, se trefil hned dvakrát a vyrovnal. 
Stav byl 3:3. Naše nadšení vrcholilo. Hlasivky vypovídaly 
službu, obě mužstva dělil od výhry jediný gól. Bohužel, 
padl do naší branky. I přes prohru jsme pak našim 
hokejistům poděkovali potleskem. Hráli opravdu dobře.  

V autobuse při cestě domů panovala tak dobrá 
nálada, že si teď nejsme jistí, jestli nás pan řidič sveze i 
příště. 

 
Tonda Čech, 6.A 
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Ze školních lavic  
V tuto dobu se již řada žáků 9. ročníku usmívá a tváří 
spokojeně. Jsou to ti, kteří mají za sebou zdárně 
zvládnutou první zatěžkávací zkoušku ve svém  
životě -přijímací zkoušku na střední školu. 
     V letošním školním roce 2003/2004 končí povinnou 
školní docházku v 9.třídě 26 žáků, 12 chlapců a 14 
děvčat. A jak byli úspěšní v 1. kole přijímacího řízení? 

Z celkového počtu bylo přijato 20 žáků (77%), což je velký 
úspěch. Zbylí žáci čekají ještě na výsledek odvolacího 
řízení nebo postupují do 2. kola přijímacích zkoušek. Již 
přijatí žáci budou v příštím školním roce studovat na 
těchto školách: 

 
 Opava mimo Opavu 
gymnázium 4 (1 chl.) - 
střední odb. škola 7 (2 chl.) 4 (4 chl.) 
4-letý obor s maturitou 1 (1 chl.) 1 (1 chl.) 
střední odb. učiliště                1 2 (2 chl.) 

                       
      Na střední školy s maturitou bylo tedy přijato 17 žáků, 
na střední odborná učiliště 3 žáci. 
      Úspěch našich žáků se odvíjel nejen od svědomitosti 
a úsilí, které věnovali přípravě na vlastní přijímací 
zkoušku, ale také od obětavosti vyučujících, hlavně 
p. uč. Y. Stonišové a p.uč. I. Čechové, které pomáhaly 
budoucím studentům zdokonalit znalosti jazyka českého a 
matematiky nejen v rámci vyučovacích hodin, 
ale také navíc ve speciálních přípravných hodinách. 
V některých případech bylo nutné připravit žáky také na 

test z odborných předmětů. 
      Na řadě středních škol v letošním roce proběhly 
přijímací zkoušky formou SCIO testů. S nimi se mohli žáci 
blíže seznámit jak při školou zajištěných tzv.,,zkouškách 
nanečisto“, tak při cvičných verzích na Internetu.  
      Kromě absolventů 9. ročníku nastoupí po prázdninách 
jeden žák 5. ročníku na osmileté gymnázium v Opavě. 
      Závěrem popřejme hodně štěstí těm, kteří se zúčastní 
2. kola přijímacího řízení a všem budoucím studentům 
pak hodně úspěchů na vybraných školách!!! 

 
 

Nota - cesta tam a zase zpátky  
Je   pátek 19. března,16.30. Před Základní školou Pustá 
Polom stojí autobus a čeká, aby do něj mohli nasednout 
zpěváci z dětského pěveckého sboru Nota. Ale nejen oni 
dnes tímto autobusem pojedou do Opavy. Dnes se s nimi 
mohou svézt i rodiče některých dětí a dospělí 
dobrovolníci, kteří se rozhodli na stará kolena ukázat 
světu, že oni také ještě dokáží zpívat Vyjížděli jsme se 
zpožděním, ale to je normální. Řítili jsme se do Opavy jak 
vichřice, abychom na benefičním koncertě Zpíváme pro 
miminka ukázali, co v nás je. Řidič autobusu má rád 
přesnost, to se pozná. Jízda brzda-plyn byla velmi 
příjemná. Ale stihli jsme to včas. Před Minoritem jsme 
vyskákali my dospěláci a šli se uvelebit na svá 
rezervovaná místa. Nota byla na tomto koncertě jako 
doma. Jak by ne, když už byli pozváni potřetí. Byla jsem 
napjatá. Nikdy jsem na benefičním koncertě nebyla. 
Půjčila jsem si program a byla jsem překvapena. Čekalo 
nás vystoupení sedmi pěveckých sborů, samozřejmě i s 
Notou. Měli jsme vystupovat jako čtvrtí. Času dost, to se 
ještě nervovat nemusíme. První dva sbory byly velmi 
dobré. Tleskala jsem jako o život, někteří z našich řad si 
utírali slzy. Ale nejlepší teprve přišlo. Před námi zpíval 
sbor Koťata z oční školy v Opavě. Šestnáct dětí se zbytky 
zraku, z toho byly tři nevidomé. Byl to zážitek sledovat 
děti, které zpívají jen podle melodie a  nemohou se dívat 

na sbormistryni. Bylo to úžasné. I naše děti je obdivovaly 
a byly dojaty. Ale nejen ony. V řadách zpívajících rodičů 
se půjčovaly kapesníky. Bylo těžké udržet slzy na uzdě, 
ale na druhou stranu jsem si říkala, že když začnu plakat, 
tak nebudu moci zpívat. Všem jsem tuto pochybnost 
sdělila. Byla to i rada, ale nikdo mě neposlouchal. Na řadu 
přišel sbor Nota. Velký aplaus z první řady. Tedy od nás. 
Byli senzační. Maminky se usmívaly a špitaly si, jak jsou 
jejich děti dobré. A pak to přišlo. Náš výstup. Nastoupili 
jsme velmi sebevědomě. Někteří se drželi za ruce, aby 
byli více v klidu. Píseň z filmu „Sebastián  mezi lidmi“ jsme 
měli rozdělenou. První sloku zpívaly děti a na rodiče zbyla 
druhá. Vše bylo perfektní, ale jen do chvíle, kdy měl být 
na řadě recitál. „Juraj Slovák“ se ujal mikrofonu. Byl velmi 
profesionální, ale co se nestalo. „Juraj“ zapomněl slova. 
Stál tam a nevěděl, co říct. Všem nám ujížděly koutky do 
stran, ale zvládli jsme se kontrolovat. Po nás ještě 
vystoupily sbory Zpěváčci z Církevní školy z Hradce nad 
Moravicí a Vánek ze Základní školy Mařádkova. Pak jsme 
plni dojmů cupitali na autobus. Ale nesměli jsme 
zapomenout koupit si keramického ptáčka. Všechny 
peníze z koncertu putovaly do Kojeneckého ústavu v 
Opavě. S úsměvem a s pocitem vykonaného dobra jsme 
naskočili do autobusu. V Pusté Polomi se všichni 
rozprchli. Děti šly do postýlek a rodiče na pivo.

 
Tereza Janečková (studentka soukromé podnikatelské školy) 
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Z rubriky „Došlou nám poštou“  
Slovutna redak čni rado, 
Ja sem se rozhodnul vam napisač. 
Bo sem čital vaš Zpravodaj a mušim 
řec, že se mi lubil. Enem jednu 
chybu ma, že tam něni žadna 
sranda. Druha chyba je, že už 
v Polomi pomalu žadny němluvi tak, 
jak ho to matička učili. A to něni 
dobře. Tak to mušim aspoň trošku 
spravič.Něska budu pisač o tym 
vašim Zravodaji, co šče ho něchali 
v unoru rozeslač přes poštu. Ja sem 
ho na zahumeňu nědostal, dala mi 
ho jedna dobra roba.Něviče, co tam 
bylo napisane? Ja vam to připomim. 
Davajče se pozur na ty obecni 
zakony! 
Přece ty pšiska němožu same letač 
po dědině. Co kdyby kehoši 
pohryzly. Až vas načapu či, co šeďu 
na obci, tak vam to pěkně osola! 
Je to rozum hazač peřiny do přikopy. 
Peřina patři do loža, aby se s ňu 
člověk přikryl. A jak ju něpotřebuju, 
tak ju pošlu na Vychod, viděli šče jak 
ty děcka tam mrznu. 
Ja pytle na plasty za 3 ani za 5 
korun kupovač něbudu. Do tych, co 
sem dostal, budu ty zasmolene 
abfale cpač tak dluho, až tam všecky 
vlezu, i kdyby měl na to cpani sto- 
kilovu tchyňu potřebovač. 
Tych 32 mist na to sbirani, to něsu 
mista na to, aby smy tam vožili 

všecko, co doma něni na nic. Jak to 
budě inač, ten bachraty vam to hned 
spočita. Bo obecni zákon je obecni 
zákon. Pamatujče! 
Pisali pěkně i velebny Pan. Pust je 
pro nas Polomjaky smutne tema. My 
mamy radi masečko a moc veselo. 
Ale do svatych se něma rypač. Tak 
teho rači něcham. Něchcu po smrči 
išč do pekla. To mi něni třeba. 
Tych vesel je u nas jakši malo. Loni 
enem dvě. V dědině nas je přes 
čišic, pomalu čišic a pul. Na zavazky 
smy už zapomněli. Dajmy se aspoň 
jeden, že ty vesela budu aspoň 
jedno každy měšic. No ni! 
Ten červeny křiž, ten se čini! Ešče, 
že jak učekali na tu přednašku o tym 
hromskym odvapněňu, se ty klepeta 
něpolamali. Bo pan dochtur by 
potem mušeli košči spravovač a kdo 
by přednašal? 150 korun by za 
měřeni nědal. To by mi stara kostru 
prohnala! 
Napsali i pan řidici učitel. 
Na ten obid za tych 42 korun zajdu. 
Sem zvědavy, jak ta porca budě 
velka. Aby se mě nězmylili s tym, co 
ho 9. unora měli u zapisu do 1. 
obecne. Bo sem trochu menšiho 
vzrustu.  
Teho koltuna, co vypina to topeni jak 
sokoli viča, by sem něchal pul dňa 

na mraže. Věcej by to nězrobil. 
Pisali šče o češkovickym jaru a 
něnapisali šče, jakyma penizoma se 
na Barany s Češkovic budě plačič. 
Bo 8. maja už buděm v Unii. Aspoň 
se to myslim. 
Či, co vyhrali v tym ping-pongu, tym 
gratuluju. Bo jak se na ně divam, tak 
něvěřim, že se do teho maleho 
djabla trefja. Ja ho ani něvidim, jak 
mezi nima lece. 
Ve Zpravodaju sem videl i reklamu. 
Jakaši HUSQVARNA. Šmizlu by se 
na tym slově člověk polamal. Co to 
maju byč za novoty? Stařiček by 
pověděli „pořadny pantok a kosu do 
pazur! A ni jakeši sekačky a pily“. 
Už mušim skončič. Bo už moc pišu. 
Ale ja zaz napišu. Budě to o tym, jak 
sem chodil po Polomi a co sem viděl 
a slyšel. Tak už se možeče češič. 
A dajče se na mě pozur, bo ja, co 
něvim , to něpovim. 
 
 

Vaš Zahumeňak 
P.S. 
Chceče, aby sem vam napisal jakymči E-mailem. No taku klebetu ja doma němam. Tak vam pišu obyčejně, jak mě naučili 
v obecne. Dal už mě něvzali. 
Vážený pane Zahumeňáku, na vaši žádost zřizujeme ve zpravodaji rubriku „Došlo nám poštou“. Máte-li zájem vy nebo 
někdo dakší přispívat do zpravodaje prostřednictvím České pošty, čiňte tak na níže uvedené adresy. Příspěvek 
nezapomeňte řádně podepsat a obálku patřičně ofrankovat dle platného tarifu České pošty. 
 

AUTOBUSOVÁ ZASTÁVKA  
Autobusová zastávka je místem, kterým projdou denně stovky lidí. Mnohdy jsou to návštěvníci naší obce, jež si už při 
vystoupení z autobusu vytvoří názor na celou naši obec. Je proto chvályhodné, jakou péči OÚ věnuje stavu 
autobusového stanoviště. Záhony okrasných keřů jsou udržované, čekárna pravidelně uklízena, natírána a malována. Se 
stejnou silou je však tatáž zastávka zanášena papírky, cigaretovými špačky a jiným odpadem, čerstvě natřené stěny jsou 
znovu špiněny a poškrabány, jízdní řády počmárány a ničeny. Zatímco víme, kdo autobusovou zastávku udržuje – vedle 
pracovníků OÚ to jsou žáci místní ZŠ, kteří si zaslouží náš dík. Avšak těm, jimž patří další „poděkování“, jsou neznámí. 
Pomozte nám je odhalit, aby autobusová zastávka byl místem příjemného přivítání i rozloučení. 

Jan Vavrečka 
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Tisk:   TERA-ENGINEERING , Jan Kožiál, Klášterní 36, 747 69  Pustá Po lom, Mob.: +420  602 818 488 

Pokud máte zájem o zveřejnění příspěvku ve zpravodaji, kontaktujte níže uvedenou redakční radu. Vaše příspěvky  prosím dodávejte nejlépe 
v elektronické podobě. Má-li kdokoli z občanů Pusté Polomi zájem na spolupráci při tvorbě ZPRAVODAJE, je vítán. Máte-li připomínky, náměty, 
rady a doporučení – velmi rádi si je vyslechneme. 
Redakční rada: 

Vít Čerbák    Vlastimil Hrádek   Radmila Havrlantová 
Pustá Polom, Na Dvorku 260  Pustá Polom, Krátká 302  Pustá Polom, Podvihovská 77 
email: vit.cerbak@seznam.cz  email:  hradek.v@seznam.cz email: nota.n@seznam.cz 

Změna ordina čních hodin v  ambulanci 
MUDr. Pavla Muchy v Pusté Polomi  

Poslední roky je v našem zdravotnictví kladen stále 
větší důraz na prevenci nemocí, a tedy i provádění 
preventívních prohlídek. Protože tato prohlídka je 
časově náročnější než běžné ošetření, rozhodl jsem 
se trvale vyčlenit preventivním prohlídkám část 
ordinačních hodin. 
Ke změně ordinačních hodin dojde od 1. 5. 2004, a 
to ve středu, kdy běžná ošetření budeme provádět od 
7:30 hod do 9:30 hod. a doba od 9:30 do 12:30 hod. 
bude vyhrazena pouze pro prevence. 
Preventivní prohlídka by se měla provádět 1x za 2 
roky, protože její součástí je i EKG vyšetření, 
budeme prohlídky provádět pouze v Pusté Polomi. 
V rámci prevence nádorů tlustého střeva je při 
preventivní prohlídce u osob nad 50 let věku 
provedeno vyšetření stolice. Dále v 18, 40, 50, a 60 
letech věku se provádí preventivní vyšetření 
cholesterolu a tukových látek v krvi. Zájemci o 
preventívní prohlídku se mohou objednat u sestry na 
určitou hodinu a den. Ostatní budeme k prohlídce 
zvát. 
 
MUDr. Pavel Mucha 
 

KČT SSK Vítkovice a OÚ T ěškovice  
si Vás dovolují pozvat na DP a CJ 

"Po stopách mlyná ře Těška Ferdinanda z T ěškovic zvaného Ferda" 
26. června 2004 

 
START:   7:00 - 9:00 hod. víceúčelové hřiště v Těškovicích 
CÍL:   tamtéž do 18:00 hod. 
TRASY:   pěší 10, 26, 35, 50 km; cyklo 40, 80 km - cyklotrasy jsou vhodné 
 pro všechny typy kol  
STARTOVNÉ:    členové KČT 10,-- Kč, ostatní 15,-- Kč  
DOPORUČENÉ MAPY:   zelená edice KČT č. 61 - 62 Ostravsko,  
   59 Opavsko 
INFORMACE:   Petr Banik, Výškovická 68, 700 30 Ostrava,  
  telefon 596 743 315 
Pěší trasy: 
10 km:  Těškovice - Bítov - po žluté na Panský mlýn (K) - Těškovice. 
26 km: Těškovice - Bítov - po žluté na Panský mlýn (K)- po zelené 

U Patra - Šindelkův mlýn - Honův mlýn - Jakubčovice (K) – 
po modré do Skřípova - po silnici do Hrabství - Výškovice - 
Těškovice. 

35 km: Do Jakubčovic (K) jako trasa 26 pak po zelené a následně 
po žluté na Doubravy, po modré na Včelí hrad (K), po žluté na 
Mostky a po trase 26 do cíle. 

50 km: Po Šindelkův mlýn jako po trase 26 a 35 km, pak po silnici 
na Hlubočec a Podvihov, před Podvihovem se napojíte 
na modrou a po ní do Bohučovic. Dále po silnici do Hradce 
nad Moravicí (K). Z Hradce pokračujete kolem zámku 
po zelené (lovecká stezka Lichnovských) až na žlutou 
na Včelí hrad (K). Odtud na Mostky, po modré na Skřípov 
a Dorňákův mlýn, pak po silnici přes Výškovice do Těškovic. 

 
Cyklotrasy, vhodné pro všechny typy kol: 
 
40 km: Těškovice - Panský mlýn (K) - Pustá Polom - Podvihov - 

Komárovské Chaloupky - Komárov - Raduň - Jakubčovice (K) 
- Skřípov - Hrabství - Výškovice - Těškovice. 

80 km: Do Raduně stejně jako cyklotrasa 40 km - Chvalíkovice - 
Branka u Opavy - Hradec nad Moravicí (K) - Lesní Albrechtice 
- Březová - Větřkovice - Vrchy - Lukavec - Bravinné - Bílovec - 
Lubojaty - Bítov - Těškovice. 

Start i cíl je na víceúčelovém hřišti v Těškovicích, pochodu se účastní 
každý na vlastní nebezpečí a je povinen dodržovat všechna platná 
legislativní ustanovení týkající se pravidel silničního provozu. 
- K 1 - Panský mlýn, 7:00 – 10:30 hod. - razítko 
- K 2 - Jakubčovice, křižovatka, 7:30 – 12:00 hod. - razítko 
- K 3 - Včelí hrad, samokontrola opis turistického rozcestníku 
- K 4 - Hradec nad Moravicí, samokontrola, razítko z místa 

Soukromá inzerce:  
Prodám montovaný skleník: 
Pro potřeby zahrádkářů a drobných pěstitelů zeleniny. Nosnou konstrukci 
tvoří moduly z ocelových „T“ profilů. Jena čelní stěna je pevná, ve druhé 
jsou umístěná dvojkřídlová vchodová dvířka. 
Větrací průduchy, které jsou ve formě oken osazeny ve střední a boční 
části, slouží  zabezpečení kimatizace prostoru skleníku. 
Větrací okna mohu být ovládána ručně fixací ve zvolené poloze, nebo 
jednoduchou automatikou. Pro zasklení je součástí dodávky sklo. 
Montovaný skleník ma rozměry: 
Délka  4,25m 
Šířka  2,70m 
Výška  1,87m 
 
Další informace možné získat na tel. č. 724179588 

Traktortrial 2004  
1. května jsme mohli být svědky unikátního závodu traktorkářů. 
Vítězem se stali všichni závodníci se svými milovanými stroji, jež 
úspěšně dojeli do cíle a tím rovněž dokázali evropské unii, do které 
jsme ten den vstoupili, jak šikovní a tvořiví mohou být naši občané. 


